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Mladí zubári radili budúcim pacientom 

 

Janette ŠTEFÁNKOVÁ, moderátorka: Slováci sa nestarajú o zuby tak, ako by mali. Zabúdajú 
na prevenciu. Zmeniť sa to rozhodli študenti stomatológie v Košiciach a v Bratislave. Dobré 
rady rozdávali po celej krajine. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Celoslovenskou preventívno-informačnou akciou Spolu za zdravie a 
krásny úsmev sa snažia študenti stomatológie zvýšiť povedomie obyvateľstva o ústnej 
hygiene.  

Viliam FALIS, prezident Slovenského spolku študentov zubného lekárstva: Prečo je dôelžité 
sa starať o zuby a čo môže spôsobiť a takto predchádzať vlastne nejakým ochoreniam v 
ústnej dutine, ako si vlastne vyberať správnu zubnú kefku, ako správnu zubnú pastu. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Jedno sedenie s budúcim zubárom vám nezaberie viac ako 30 
minút. 

Viliam FALIS, prezident Slovenského spolku študentov zubného lekárstva: Väčšina ľudí má 
tendenciu skôr tie zuby drhnúť, to znamená schytiť kefku takto silou a tlačí veľmi na tie zuby, 
preto my prvé, čo učíme, je to, aby si ľudia chytili, naučili sa chytiť zubnú kefku ako pero. 

žena: Teoreticky ovládame tieto veci, ale prakticky si to takto vyskúšať a pozrieť, tak nám to 
dalo zase niečo viac obidvom a takisto máme doma syna 5-ročného, takže aj jemu aby sme 
vedeli správne čistiť zúbky. 

dievča: Pomohlo, pretože som nevedela, ako si tie zuby správne čistiť. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Slovensko už niekoľko rokov trpí nedostatkom dentistov. Podľa 
dekana za to môže aj štát, ktorý nedostatočne dotuje jedno z najdrahších štúdií. 

Leonard SIEGRIED, dekan UPJŠ Lekárska fakulta: A preto fakulta nie je schopná ročne od 
študovať viac ako 40 až 50 študentov. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Na nedostatok študentov sa však sťažovať nemôžu. 

Leonard SIEGRIED, dekan UPJŠ Lekárska fakulta: Na jedno miesto máme záujem 9 až 10 
študentov. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Ďalším problémom je fakt, že väčšina študentov po ukončení 
vysokej školy odchádza do zahraničia. 

študentka stomatológie: Osobne rozmýšľam o tom, že by som išla aj do toho zahraničia, 
minimálne na pár rokov nabrať nejaké tie skúsenosti. 

Zdeno ZUBÁK, redaktor: Práve o tie sa študenti podelili so svojimi budúcimi pacientmi. 
Dobrá prevencia vám totiž dokáže u zubára ušetriť stovky eur. 


